

## 目 次

### 桉树生态营林研究

- 全球桉树人工林发展面临的困境与对策 ..... 温远光,周晓果,喻素芳,等(107)
- 不同林地清理和培肥措施对桉树人工林植物多样性的影响 .....  
..... 温远光,严宇航,陶彦良,等(117)
- 不同林地清理方式下生物炭和氮添加对桉树红锥混交林土壤养分的影响 .....  
..... 陶彦良,周晓果,温远光,等(128)
- 炼山和套种绿肥对桉树人工林下植物和土壤 C : N : P 化学计量特征的影响 .....  
..... 陆艳仙,周晓果,陶彦良,等(139)
- 不同轮伐期对巨尾桉人工林碳固存的影响 ..... 卢婵江,温远光,周晓果,等(149)
- 不同轮伐期巨尾桉人工林的经济效益分析 ..... 卢婵江,周晓果,黄冰川,等(158)

### 海洋环境

- 近 50 年北海市海岸线变迁及其环境效应分析 ..... 梁 文,胡自宁,宋垠先,等(163)
- 2014 年北部湾主要河流污染状况及污染物入海通量 ..... 李 斌,谭趣孜,李蕾鲜,等(172)
- 涠洲岛湿地对鸕鹚类水鸟的承载力评估 ..... 莫竹承,孙仁杰,陈 骁,等(181)

### 海洋生物

- 香港巨牡蛎对不同密度 2 种浮游植物的摄食研究 ..... 蓝文陆,付家想,李天深,等(189)
- 广西北海市的鸟类资源 ..... 孙仁杰,刘文爱,余桂东,等(197)

### 林业基础科学

- 南宁至友谊关高速公路边坡植被枯落物特性研究 ..... 化 彬,蓝嘉川,招礼军(212)
- 南宁市 4 种绿化树种的滞尘效益评估 ..... 莫若果,招礼军,朱栗琼,等(217)

### 特邀栏目

- 不同产地两面针果壳挥发油化学成分及其抗肿瘤活性 ..... 柴 玲,刘布鸣,林 霄,等(223)
- 投稿指南 ..... (196)

本期责任编辑:陆 雁 米慧芝 黎贞崇  
英文审读:高 雪 编务:李智娟

## CONTENTS

### Study of Ecological Management in *Eucalyptus* Plantations

- The Predicament and Countermeasures of Development of Global *Eucalyptus* Plantations .....  
 ..... WEN Yuanguang, ZHOU Xiaoguo, YU Sufang, et al. (107)
- Effects of Different Ground Clearance and Fertilizing Treatments on Plant Diversity of *Eucalyptus* Plantations in Subtropical China ..... WEN Yuanguang, YAN Yuhuang, TAO Yanliang, et al. (117)
- Effects of Biochar and Nitrogen Addition on Soil Nutrients under Different Ground Clearance method in Mixed *Eucalyptus* and *Castanopsis hystrix* Plantations .....  
 ..... TAO Yanliang, ZHOU Xiaoguo, WEN Yuanguang, et al. (128)
- Effects of Controlled Burning and Interplanting *Tephrosia candida* on Plant and Soil C : N : P Stoichiometry in *Eucalyptus* Plantations ..... LU Yanxian, ZHOU Xiaoguo, TAO Yanliang, et al. (139)
- Effects of Rotation Length on Carbon Sequestration in *Eucalyptus grandis* × *E. urophylla* Plantations ...  
 ..... LU Chanjiang, WEN Yuanguang, ZHOU Xiaoguo, et al. (149)
- Economic Benefit Analysis of *Eucalyptus grandis* × *E. urophylla* Plantations in Difference Rotations .....  
 ..... LU Chanjiang, ZHOU Xiaoguo, HUANG Bingchuan, et al. (158)

### Marine Environment

- Analyses on Shoreline Changes and Its Environmental Impacts in Beihai City Since the Last 50 Years, Guangxi, China ..... LIANG Wen, HU Zining, SONG Yinxian, et al. (163)
- The Research on Contaminative Conditions and Pollutants Fluxing into Sea of Major Rivers in Guangxi Beibu Gulf in 2014 ..... LI Bin, TAN Quzi, LI Leixian, et al. (172)
- An Evaluation of Wetland Carrying Capacity of Shorebirds on Weizhou Island .....  
 ..... MO Zhucheng, SUN Renjie, CHEN Xiao, et al. (181)

### Marine Organism

- Study on Clearance Rate and Filtration Rate of Different Size of *Crassostrea hongkongensis* Feeding on Two Phytoplankton with Different Density ..... LAN Wenlu, FU Jiexiang, LI Tianshen, et al. (189)
- Birds in Beihai Guangxi, China ..... SUN Renjie, LIU Wen'ai, YU Guidong, et al. (197)

### Basic Science of Forestry

- Characterization of Vegetation Litter on the Slope of Nanyou Highway .....  
 ..... HUA Bin, LAN Jiachuan, ZHAO Lijun (212)
- Assessment on Effect of Dust-retention of the Four Green Plants in Nanning .....  
 ..... MO Ruoguo, ZHAO Lijun, ZHU Liqiong, et al. (217)

### Special Columns

- Chemical Constituents and Antitumor Activities Research of Essential Oil of the Fruit Shell of *Zanthoxylum nitidum* (Roxb.) DC. From Different Areas ..... CHAI Ling, LIU Buming, LIN Xiao, et al. (223)

主 编: 黄日波

Chief Editor: Huang Ribo

副主编: 钟会超 何 求 陈 波

Associate Editors: Zhong Huichao He Qiu Chen Bo

编辑部主任: 黎贞崇

Director of Editorial Office: Li Zhenchong

编 辑: 陆 雁 米慧芝 竺利波 黎贞崇

Editors: Lu Yan Mi Huizhi Zhu Libo Li Zhenchong

编委(兼栏目主编,按姓氏笔画顺序排列):

Members of Editorial Board(Doubles as Editors-in-Chief, the Order of Names is According to Alphabetical Order):

丁兰平 Ding Lanping

牛建峰 Niu Jianfeng

韦宇拓 Wei Yutuo

刘布鸣 Liu Buming

吴 光 Wu Guang

何 求 He Qiu

陈 波 Chen Bo

陈武华 Chen Wuhua

何宜军 He Yijun

李宝泉 Li Baoquan

李陶深 Li Taoshen

范航清 Fan Hangqing

罗海鹏 Luo Haipeng

钟会超 Zhong Huichao

郭 进 Guo Jin

高英俊 Gao Yingjun

梁达奉 Liang Dafeng

黄日波 Huang Ribo

黄庶识 Huang Shushi

温远光 Wen Yuanguang

童张法 Tong Zhangfa

简金宝 Jian Jinbao

黎贞崇 Li Zhenchong

Guoping Zhou (USA)

George A. Stanciu (Romania)

---

## 广 西 科 学 GUANGXI KEXUE

2018 年 4 月 第 25 卷 第 2 期 Vol. 25 No. 2 April 2018

主管单位: 广西壮族自治区科学技术厅

Supervised by Department of Science and Technology of Guangxi Zhuang Autonomous Region

主办单位: 广西科学院、广西壮族自治区科学技术协会

Sponsored by Guangxi Academy of Sciences, Association for Science and Technology of Guangxi Zhuang Autonomous Region

编辑出版: 广西科学编辑部〔广西南宁市大岭路 98 号 530007 电话:(0771)2503923,2503999 传真:(0771)2503923〕

Edited & Published by the Editorial Office of *Guangxi Sciences*. Add: 98, *Dalinglu*, *Nanning*, *Guangxi*, 530007, *China*

Telephone: (0771)2503923, 2503999; Fax: (0771)2503923; E-mail: gxxkbjb@vip.126.com

网址 Web Site: <http://gxkk.cbpt.cnki.net/>

印 刷: 广西瑞丰印务有限公司

Printed by Guangxi Ruifeng Printing Co., Ltd

国内发行: 广西科学编辑部

Domestic Distributed by the Editorial Office of *Guangxi Sciences*

海外发行: 中国出版对外贸易总公司(北京 782 信箱)

Overseas Distributed by China National Publishing Industry Trading Corporation(P.O.Box 782, Beijing, China)

刊 期: 1994 年创刊, 双月刊, 2 月、4 月、6 月、8 月、10 月、12 月出版

Periodical: Started in 1994, Bimonthly, Issued in February, April, June, August, October and December

刊 号: ISSN 1005-9164  
CN 45-1206/G3

国内定价: 20.00 元